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Vážení a milí spoluobčané,

rytmus času nás opět posunul před nejkrás-
nější období roku – Vánoc! Vánoce zname-
nají pro každého jiný pocit, jinou představu 
o jejich trávení, jinou formu a způsob jejich 
prožití. Dnešní doba nám je připomíná 
s velkým předstihem, ale ty skutečné při-
cházejí tiše a nenápadně. Po pro mnoho lidí 
nelehkém roce je třeba si připomenout, že 
hodnoty Vánoc zůstávají stejné. Jsme spo-
lečností založenou na křesťanství a Vánoce 
jsou jednou z nejvýznamnějších křesťan-
ských svátků. Nezapomínejme na to v obdo-
bí předvánočního shonu. To, jak prožijeme 
předvánoční čas a samotné vánoční svátky 
je jen na nás. Myslete na to, že kouzlo vá-
noc je o našich pocitech, o sounáležitosti, 

Slovo starosty

o rodinné pohodě, o radosti a vánočním 
veselí. Velký význam mají mít slova jako 
rodina, přátelství, zdraví, nezištná pomoc 
blízkým. Nenechme si tyto pravé hodnoty 
Vánoc zkazit všude přítomným tlakem na 
konzumní způsob trávení Vánoc.
Vážení spoluobčané, dovoluji si využít této 
příležitosti a rád bych Vám a Vašim rodinám 
popřál radostné a klidné prožití vánočních 
svátků v kruhu rodiny a těch, na kterých 
Vám nejvíce záleží. Přeji Vám do nového roku 
2023 hlavně pevné zdraví, štěstí, porozumění 
a mnoho osobních i pracovních úspěchů. 
Nechť je pro nás všechny nadcházející rok 
rokem šťastným. 
Bc. Petr Sameš 
starosta obce

Ve dnech 23. a 24. září 2022 se uskutečnily v naší obci volby do zastupitelstva obce Lipník. 
Z 322 voličů zapsaných do stálého seznamu se voleb zúčastnilo 238 občanů (73, 91 %). Ti 
si mohli vybrat z jednotlivých kandidátů a z jedné strany. Jednotliví kandidáti a členové 
strany Sdružení nezávislých kandidátů pro Lipník získali tento počet hlasů:

Volební strana Sdružení nezávislých 
kandidátů pro Lipník

Zdeněk Obůrka  62 hlasů
Bc. Ludmila Mrňová  61 hlasů
Oldřich Noha 47 hlasů
Martin Hort 48 hlasů
Jana Macháčková   54 hlasů
Petr Adam  63 hlasů
David Noha                       42 hlasů
Radek Vecheta 50 hlasů 
Václav Hrůza 50 hlasů

Volby do zastupitelstva obce

Jednotliví kandidáti

Ing. Pavel Svoboda 184 hlasů
Bc. Petr Sameš  174 hlasů
Pavel Nedvědický 169 hlasů
Jiří Pacas  161 hlasů
Tereza Tomková  156 hlasů
Marta Mašejová  154 hlasů
Miloslav Tomek  144 hlasů
Eva Floriánová  126 hlasů
Ing. Martin Lavický  125 hlasů
Ing. Jiří Svoboda  106 hlasů
Lukáš Jelínek  58 hlasů
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Výsledky hlasování byly zpracovány na statistickém úřadu, kde podle počtu získaných hlasů 
každého kandidáta a podle jeho pořadí umístění na hlasovacím lístku ve své straně byli do 
zastupitelstva obce zvoleni za:

Jednotlivé kandidáty

Ing. Pavel Svoboda
Bc. Petr Sameš 
Pavel Nedvědický 
Jiří Pacas
Tereza Tomková
Marta Mašejová 

Volební stranu Sdružení nezávislých 
kandidátů pro Lipník 

Zdeněk Obůrka  
Bc. Ludmila Mrňová
Petr Adam 
   
Mgr. Pavel Nováček

Kontakty na zastupitele
Jméno Funkce Telefonní 

číslo Email

Bc. Petr Sameš starosta 606 725 222 starosta@obeclipnik.cz

Pavel Nedvědický místostarosta 603 839 305 pavel.nedvedicky@tiscali.cz

Bc. Ludmila Mrňová předsedkyně 
Finančního výboru 603 216 153 ludmila.mrnova@seznam.cz

Ing. Pavel Svoboda
předseda 
Kontrolního 
výboru

724 759 948 pavellsvoboda@email.cz

Tereza Tomková předsedkyně 
kulturní komise 737 337 704 ter.tomkova@seznam.cz

Zdeněk Obůrka
předseda komise 
stavební a správy 
majetku

607 626 262 zdenek.oburka@seznam.cz

Marta Mašejová zastupitelka 730 944 207 martamasejova@seznam.cz

Jiří Pacas zastupitel 777 622 482 jutapacas@seznam.cz

Petr Adam zastupitel 724 173 039 petr.adam.lipnik@gmail.com
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Finanční výbor
Bc. Ludmila Mrňová – předsedkyně
členové: Petr Adam, Kristýna Nohová, 
Ing. Karel Pléha st., Jiřina Vrbková

Kontrolní výbor
Ing. Pavel Svoboda – předseda
členové: Ing. Martin Lavický, Jiří Pacas, 
Luděk Kocmánek, Miroslav Svoboda

Kulturní komise
Tereza Tomková – předsedkyně
členové: Eva Floriánová, Barbora Kutinová, 
Zuzana Tomková, Karolína Nedvědická, 
Miroslava Tomková, Marta Mašejová, 
Klára Tomková, Mgr. Kristýna Floriánová

Komise stavební a správy majetku
Zdeněk Obůrka – předseda
členové: Jaroslav Králík, Luboš Mrňa, 
Jiří Beroun, Václav Hrůza, Jiří Pacas

Ze zápisů ZO
43. Zasedání ZO Lipník 23. 8. 2022
Rekonstrukce křižovatky
V současné době je podepsána smlouva 
o společném postupu. Dodatek ke smlou-
vě o opravě komunikací od křižovatky 
k Mediposu, od křižovatky ke hřbitovu, od 
křižovatky do Horní ulice k již provedené-
mu povrchu komunikace. Náklady jdou za 
KSÚSV. Rozhodli o tom zástupci obce pro 
akci křižovatka. Tímto je to předloženo 
zastupitelstvu.

Řešení praní lůžkovin a ručníků ve školce
Ředitelka školy podala žádost o pořízení 
pračky a sušičky z důvodu společného 
praní lůžkovin a ručníků. Tento požadavek 
vycházel i z připomínek hygieny.
Náklady se jeví nad schvalovací pravomoc 
starosty. Proto je to předloženo ke schvá-
lení zastupitelstvu obce. V meziobdobí 
bylo toto sice projednáváno prostřednic-
tvím emailu.  ZO vzalo v úvahu všechny 
okolnosti  dříve řešené a schválilo pořízení 
pračky, sušičky a příslušenství.

Marie Veselá žádá o prodej pozemku  
na Sádkách, který užívá. 
Starosta uvedl, že vzhledem k tomu, že již 
dříve bylo rozhodnuto o užívání této části 
pozemku Marií Veselou, předkládá ke 
zvážení, zda je důvodné měnit tento stav.  
Aby přímým zveřejněním záměru, neměnil 
předchozí rozhodnutí ZO bez projednání. 
Z jednání vzešlo postupovat klasicky a zve-
řejnit záměr, ke kterému se má možnost 
každý vyjádřit. Starosta zveřejní záměr.

44. Zasedání ZO Lipník 13. 9. 2022
Rekonstrukce křižovatky
20. 9. je otevírání obálek Hodnocení nabídek 
je v plánu 23. 9. dopoledne online.  Za obec se 
zúčastní v  hodnotící komisi Sameš, Svoboda. 
Nedvědický jako náhradník.
Do hodnotící komise byli zvoleni  jako členové 
Sameš Petr, Svoboda Miroslav. Náhradníky 
byli zvoleni Nedvědický Pavel a Svoboda Pa-
vel. Zastupitelstvo uděluje vybraným členům 
hodnotící komise pravomoc vybrat za obec 
Lipník  firmu zhotovitele záměru rekonstruk-
ce křižovatky.  Informaci o vybraném zhoto-
viteli, se zdůvodněním výběru,  přenesou do 
zastupitelstva, které následně schválí uza-
vření předmětné smlouvy se zhotovitelem. 

Složení výborů a komisí
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Průmyslová zóna-sítě a obchvat
V pátek 16. 9. je další jednání. Ing. Svobodová 
začala jednat se zpracovatelem projektu nebo 
studie na propustek – přemostění toku Rou-
chovanka . Účastnit schůzky by se měl tajem-
ník svazku, Ing. Sedláček z VAS a Ing Průša. 
Stejně tak by se mělo jednat s projektantem, 
který naprojektuje i zpracování povrchu cesty 
na ploše, kterou máme již vykoupenou právě 
pro cestu propojující silnici na Zárubice a úče-
lovou komunikaci z návsi k ČOV. Ing. Svobo-
dová převzala organizování  a řešení sítí tak, 
jak bylo dohodnuto na jednání na VAS. 

Pozemek Obce Lipník p. č. 763 prodej
Z důvodu zájmu o odkoupení pozemku p. č. 
763 byl vyvěšen záměr prodeje a začaly se řešit 
možnosti prodeje. Prodej by změnil současný 
stav pronajímaného pozemku na vlastnický. 
Protože na tomto pozemku došlo se souhla-
sem obce Lipník k úpravám a záborům dvou 
resp. více uživatelů, je třeba vyšetřit body  
p. č. 763 a stav v terénu, jak je pozemek užíván.
K uvedenému proběhlo místní šetření na 
tomto pozemku za účasti Marie Veselé - ná-
jemce části pozemku 763 a zájemce o od-
koupení pozemku (Zdeněk Obůrka v plné 
moci udělené vlastníky pozemku p.č. 761 
a 762) a Svobody Miroslava – starosty obce  
a Nedvědického Pavla – místostarosty.
Účelem místního šetření bylo zjištění sou-
časného stavu ohrazení podezdívkou na 
pozemcích p. č. 762 a část p.č. 763, které s vě-
domím obce Lipník provedl Zdeněk Obůrka, 
než převedl pozemek p. č. 762 na svého 
syna. K tomuto bylo předběžně provedeno 
šetření hranic předmětných pozemků a zá-
boru pozemků obce uvedeným ohrazením. 
Šetřením bodů hranic, byl zjištěn zábor obec-
ních pozemků části parcely č.763 v neurčité 
výměře a malé části  parcely č. 680/1 taktéž 
v neurčené výměře. Z místního šetření byl 
pořízen zápis, který je přiložen k tomuto 
zápisu z jednání ZO. Ze zápisu z místního 
šetření vyplývá, že oba uvedení účastníci 
na místním šetření, kteří část pozemku nyní 
užívají, mají zájem o odkoupení. 

Zastupitelstvo obce se s výše uvedeným sta-
vem a zápisem z místního šetření seznámilo  
a věc projednalo takto:
V obecné míře je třeba zachovat současný 
stav rozdělení či sloučení pozemků, tedy částí 
parcel, tak jak jsou užívány. 
V současné době a ve stavu, se souhlasem 
obce Lipník zabraného pozemku ohrazením 
společně s parcelou č. 762, nelze parcelu  
č. 763 prodávat. Přes část pozemku, je třeba 
umožnit přístup na obecní zatrubněnou 
vodoteč. Také je třeba umožnit přístup přes 
část parcely č. 763 pro opravu zpevňující stěny 
vyvýšené části pozemku parcela č. 761. Tato 
stěna je kotvena těsně u zatrubněné vodote-
če a jejím zřícením, by mohlo dojít k poškození 
nejen vlastníka parcely č. 761. Jednání se zú-
častnil Zdeněk Obůrka, také zastupující v plné 
moci vlastníka pozemků sousedních parcely  
č. 761 a 762. K věci uvedl, že rozšíření parcely 
762 do parcely 763 prováděl se souhlasem 
obce a že nešlo pouze o zábor parcely č. 763, 
ale ohrazením i o úpravu ve prospěch šířky 
obecní cesty na pozemku parcela č. 680/1. 
Starosta potvrdil to, že oba spolu se Zdeňkem 
Obůrkou starším pomáhali s technikou obci 
Lipník s likvidací starých staveb m.j. na pozem-
cích současně značených jako parcela č.762 
a 763. Za to jim byla slíbena určitá práva, ve 
smyslu užívání a část mají nyní ve vlastnictví. 
ZO ve věci rozhodlo takto:
Obec Lipník nechá zpracovat GP na oddělení 
pozemků dle současného skutečného stavu, 
včetně zaměření záboru obecního pozemku 
680/1 připojením do parcely č.21/2 a do parcely 
č. 762. Vlastníku parcely č. 762 plochu rozší-
ření této parcely záborem do parcely č. 763 
prodá za cenu 50,- Kč/m2 a k tomu bude při-
počtena částka 6 000,- Kč za úhradu nákladů 
na vytýčení a převod. Zdeněk Obůrka, v plné 
moci zastupující vlastníka parcely č. 762 s tím 
souhlasí. Starosta zadá zpracování GP. Stejně 
tak bude za cenu 50,- Kč za m2 + 1 000,- Kč, jako 
podíl nákladů zpracování a vkladu, nabídnut 
odprodej vlastníku parcely č. 21/2. 
Prodej se uskuteční v budoucnu po splnění 
náležitostí dle zákona 128/2000 Sb. Uvede-
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ná cena byla ZO stanovena, s ohledem na 
historii užívání a účel uvedení hranic užívání 
do skutečného stavu. Druhá část bude, 
vzhledem k dřívějším rozhodnutím zastu-
pitelstva, ponechána v užívání Marii Veselé 
bezúplatně na základě uzavřené pachtovní 
smlouvy. V té bude zapsáno zachování práva 
přístupu obce k případné opravě potrubí 
vodoteče a práva přístupu pro zmíněnou 
opravu zpevňující zdi.

1. Zasedání ZO Lipník 21. 10. 2022
Volba starosty
Dosavadní starosta vyzval zastupitele k po-
dání návrhů na kandidáta na starosty obce 
Lipník. Pan Nedvědický navrhl pana Svobodu, 
jako kandidáta s nejvyšším počtem hlasů 
získaných ve volbách. Ten tuto nabídku s od-
kazem na časové kapacity odmítl a navrhl 
na pozici starosty pana Sameše. O tomto 
návrhu bylo hlasováno.
Návrh usnesení: ZO volí jako starosty obce 
Lipník pana Petra Sameše
Přítomno 9, pro 6 , proti 3, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.

Volba místostarosty
Dosavadní starosta vyzval zastupitele k po-
dání návrhů na kandidáta na místostarosty 
obce Lipník.
Pan Sameš navrhl jako kandidáta na mís-
tostarostu pana Nedvědického.
Paní Mrňová navrhla jako kandidáta na mís-
tostarostu pana Adama.
Hlasování proběhlo v pořadí dle navržených 
kandidátů.
Návrh usnesení: ZO volí jako místostarosty 
obce Lipník pana Pavla Nedvědického
Přítomno 9, pro 7 , proti 2, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.

Zřízení výborů a volba předsedů výboru 
finančního a kontrolního. Zřízení komise 
kulturní a stavební a správy majetku 
Starosta obce navrhl kromě zřízení finančního 
a kontrolního výboru zřízení kulturní komise, 
stavební komise a komise správy majetku.

P. Obůrka navrhl sloučení komise stavební 
a správy majetku. 
Návrh usnesení: ZO zřizuje Finanční a Kontrol-
ní výbor obce a souhlasí se zřízením kulturní 
komise a komise stavební a správy majetku
Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.
Starosta vyzval zastupitele, aby projevili svůj 
zájem o vedení jednotlivých komisí a výborů. 
P. Svoboda má zájem o předsedu kontrol-
ního výboru.
Pí Mrňová má zájem o předsedkyni finanč-
ního výboru.
Místostarosta navrhl, aby komisi stavební 
a správy majetku převzal p. Obůrka.
P. Obůrka o komisi nemá zájem.
Starosta navrhl předsedkyní Finančního 
výboru pí Mašejovou a předsedu komise 
stavební a správy majetku p. Nedvědického.
P. Obůrka vyjádřil zájem o předsedu komise 
stavební a správy majetku.
Starosta stahuje návrh na předsedkyni fi-
nančního výboru a předsedy komise stavební 
a správy majetku, navržení souhlasí.
Starosta dal návrh na předsedkyni kulturní 
komise pí Tomkovou
Návrh usnesení: ZO volí jako předsedkyni 
finančního výboru pí Ludmilu Mrňovou
Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.
Návrh usnesení: ZO volí jako předsedu kont-
rolního výboru p. Pavla Svobodu
Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.
Návrh usnesení: ZO souhlasí se jmenováním pí 
Terezy Tomkové jako předsedkyně kulturní 
komise
Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.
Návrh usnesení: ZO souhlasí se jmenováním 
p. Zdeňka Obůrky jako předsedy komise sta-
vební a správy majetku
Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.
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2. Zasedání ZO Lipník 22. 10. 2022
Informace o výsledku veřejné zakázky 
a schválení uzavření Smlouvy o dílo v rámci 
veřejné zakázky „II/401, III/36063, III/36066 
Lipník, úprava křižovatky“
Starosta seznámil zastupitele s výsledkem 
veřejné zakázky, kdy konstatoval, že nej-
výhodnější nabídku podala společnost Inže-
nýrské stavby Brno, spol. s r.o., s nabídkovou 
cenou 16.850.002,82 Kč bez DPH. Podíl obce 
na realizovaných pracích v rámci veřejné za-
kázky je 4.023.631,44 Kč včetně DPH.
Starosta navrhl uzavření Smlouvy o dílo se 
společností Inženýrské stavby Brno, spol. 
s r.o., s cenou 4.023.631,44 Kč včetně DPH.
Debata ohledně financí, ukončení prací, sank-
cí, chodníku po hrázi, nového asfaltu. Chodník 
k Mediposu není dosud vysoutěžený.
Návrh usnesení: ZO schvaluje výběr dodava-
tele a uzavření předložené Smlouvy o dílo se 
společností Inženýrské stavby Brno, spol. s r.o. 
ve výši 4 023 631,44 Kč včetně DPH a pověřuje 
starostu podpisem smlouvy.
Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehla-
soval 0. Návrh byl přijat.

Vyhlášení výběrového řízení v rámci
realizace projektu „Optimalizace vytápění 
KD Lipník“
Starosta informoval zastupitelstvo o nut-
nosti provedení výběru dodavatele formou 
cenového marketingu dle pravidel Programu 
rozvoje venkova. S ohledem na nutnost ode-
vzdání dokumentace k cenovému marketin-
gu a podepsané Smlouvy o dílo do 9. 11. 2022 
je nezbytné realizovat cenový marketing 
do příštího zasedání ZO 1. 11. 2022, tak, aby 
do uvedeného termínu mohl být proveden 
podpis smlouvy s vybraným dodavatelem.
Cílem cenového marketingu je získat mini-
málně 3 nabídky dle rozpočtu a projektové 
dokumentace.
Starosta navrhuje oslovit společnosti K-TOP, 
VESAS, Gazkomplet s požadavkem na před-
ložení nabídky do 1. 11. 2022. Nabídka bude 
obsahovat oceněný výkaz výměr, podepsaný 
návrh smlouvy a čestné prohlášení o způso-

bilosti realizovat uvedenou zakázku. 
Obůrka navrhuje firmy: K-TOP, Gazkomplet, 
VESAS, Termogas Jaroměřice, Dobrý insta-
latér s.r.o.
Adam navrhuje firmu Trasco Brno – kontakt 
na firmu dodá. 
Nedvědický navrhuje firmu CHYPA.
Starosta osloví výše uvedené firmy v pořadí 
K-TOP, VESAS, Gazkomplet, Termogas, dob-
rý-instalatér.cz, Trasco a CHYPA s cílem získat 
minimálně 3 nabídky do 1. 11. 2022.
Starosta navrhuje v rámci příštího jednání 
ZO provést výběr dodavatele požadovaných 
prací.
Návrh usnesení: ZO bere na vědomí informace 
o realizaci cenového marketingu.
Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.

3. Zasedání ZO 1. 11. 2022
Výběr dodavatele v rámci realizace projektu 
„Optimalizace vytápění KD Lipník“
Starosta seznámil zastupitele s přijatými 
nabídkami v rámci realizace cenového mar-
ketingu u projektu „Optimalizace vytápění 
KD Lipník“.
Přijaty byly nabídky:
K-TOP, s.r.o -  1.815.343,60 Kč
GAZKOMPLET, spol. s r.o. - 1.863.601,17 Kč
VESAS s.r.o. – 1.911.585,30 Kč
Všechny předložené nabídky byly kompletní. 
Nejvýhodnější nabídka je nabídka s nejnižší 
nabízenou cenou plnění, tj. nabídka spo-
lečnosti K-TOP, s.r.o., s nabídkovou cenou  
1.815.343,60 Kč vč. DPH. Dotace na akce je 
ve výši 80 %.
Návrh usnesení: ZO schvaluje výběr dodavatele 
a uzavření předložené Smlouvy o dílo se společ-
ností K-TOP, s.r.o., ve výši  1.815.343,60 Kč včet-
ně DPH a pověřuje starostu podpisem smlouvy.
Přítomno 7, pro 7, proti 0, zdržel se 0, nehla-
soval Pacas – nepřítomen na 15 min. Návrh 
byl přijat.

Úprava kanalizace u Vrbkových
Starosta informoval o osobní schůzce ve 
složení Vrbkovi, Sameš, Nedvědický, Obůrka 
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přímo na místě a o navrženém řešení zapá-
chající kanalizace, kdy bude realizováno nové 
vedení splaškové i dešťové kanalizace před 
dům Vrbkových, kde bude kanalizace ošetře-
na zpětnou klapkou tak, aby bylo zamezeno 
šíření zápachu.
Dešťovou kanalizaci si budou Vrbkovi na 
úrovni vyžitého materiálu financovat sami.
Náklady na realizaci této úpravy (cca 30 me-
trů výkopu a vedení, napojení stávajících vý-
vodů, opravení povrchů vč. zámkové dlažby 
v průjezdu) jsou odhadovány na 75.000 Kč. 
Návrh usnesení: ZO schvaluje realizaci navrže-
né úpravy kanalizace u domu č.p. 8 a pověřuje 
starostu objednáním těchto prací s limitem 
75.000 Kč.
Přítomno 8, pro 8 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.

Žádosti o příspěvky
Římskokatolická farnost Lipník u Hrotovic 
žádá o příspěvek ve výši 4.000 Kč na orga-
nizaci letního tábora v roce 2022, kterého 
se účastnily 4 děti z Lipníka. Starosta obce 
navrhuje poskytnutí požadovaného daru.
Návrh usnesení: ZO schvaluje poskytnutí daru 
Římskokatolické farnosti Lipník u Hrotovic ve 
výši  4.000 Kč.
Přítomno 8, pro 8 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.

Hajduk Lipník, z.s. žádá o dar na pokrytí 
nákladů na spotřeby elektřiny v nových kabi-
nách u fotbalového hřiště. Žádá o příspěvek 
ve výši  74.000 Kč, který pokrývá náklady 
na ohřev teplé vody, vytápění kabin a jejich 
běžný provoz.
Starosta obce Petr Sameš oznamuje v tomto 
bodě střet zájmu z důvodu funkce jednatele 
v Hajduku Lipník.
Návrh usnesení: ZO schvaluje poskytnutí daru 
Hajduku Lipník, z.s. ve výši  74.000 Kč.
Přítomno 8, pro 8 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.

Nakládání s disponibilními peněžními 
prostředky obce
Starosta seznámil zastupitele s možnostmi 
úročení finančních prostředků dle nabídek 
předložených Českou spořitelnou, a.s., 
Komerční bankou, a.s., a FIO bankou, a.s. 
Aktuálně je nejvýhodnější nabídka České 
spořitelny, a.s., která nabízí úročení 5 % 
u vkladu s měsíční výpovědní lhůtou a 5,6 % 
u vkladu s 3 měsíční výpovědní lhůtou.
Návrh usnesení: ZO schvaluje zřízení vklado-
vých účtů u ČS, a.s., a vložení disponibilních 
finančních prostředků na tyto účty.
Přítomno 8, pro 8 , proti 0, zdržel se 0, ne-
hlasoval 0. Návrh byl přijat.

4. Zasedání ZO 15. 11. 2022
Projednání návrhu rozpočtu obce Lipník
Starosta představil zastupitelům návrh roz-
počtu obce na rok 2023 s celkovými příjmy 
a výdaji ve výši 13.450.914 Kč. Zmínil zásadní 
investiční akce, které jsou v roce 2023 pláno-
vány a shrnul jejich financování. Zastupitelé 
nemají připomínky.

Výběr dodavatele pro realizaci povrchu na 
víceúčelovém sportoviště
Starosta seznámil zastupitele s přijatými 
nabídkami v rámci realizace cenového mar-
ketingu u projektu pro realizaci povrchu na 
víceúčelovém sportovišti.
Přijaty byly nabídky:
Pavlacký s.r.o. – 1.159.419,35 Kč
ROYAL TECH s.r.o. – 1.284.071,19 Kč
JM Demicarr s.r.o. – 1.329.559,14 Kč
Všechny předložené nabídky byly kompletní. 
Nejvýhodnější nabídka je nabídka s nejnižší 
nabízenou cenou plnění, tj. nabídka společ-
nosti Pavlacký s.r.o. s nabídkovou cenou 
1.159.419,35 Kč vč. DPH. Dotace ve výši max. 
800.000 Kč, realizace v roce 2023.
Návrh usnesení: ZO schvaluje výběr dodava-
tele a uzavření Smlouvy o dílo se společností 
Pavlacký s.r.o. ve výši  1.159.419,35 Kč včetně 
DPH a pověřuje starostu podpisem smlouvy.
Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, 
nehlasoval 0. Návrh byl přijat.
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Výstavba a rekonstrukce chodníků 
Starosta navrhuje níže uvedené pořadí chod-
níků ke zpracování výkazu výměr nutného pro 
realizaci výběrového řízení na dodavatele.
1)  Chodníky směr Medipos
2)  Chodníky v Horní ulici u rekonstruované ko- 
 munikace a navazující úsek na konec obce
3)  Nový úsek chodníku kolem kostela
4) Chodník od hasičské zbrojnice směrem  
 na Zárubice
5)  Náves jižní část
6) Náves severní část
Starosta zajistí do prosincového ZO zpraco-
vání aktuálních rozpočtů na řešené úseky 
chodníků.

Výsadba v Havránku
Pavel Svoboda podal informaci o nevhodnosti 
navrženého řešení výsadby zeleně. Šíře výsad-
by je 4 m, znemožňovala by běh, trenéři jsou 
také proti návrhu. Řešením by byla minimalis-
tická šíře zeleně, která zatím není stanovena.  
Starosta zjistí minimální možnou šířku výsad-
by do příštího ZO.
Andrýsek: hlavní problém je základna, která 
je vyosená, a vlastnictví pozemků. Optické 
oddělení od pole by bylo vhodné.

Elektrorozvody v Havránku a Zázemí 
pro sportovní činnost SDH
Informace od Pavla Nedvědického – před-
běžný rozpočet ve výši cca 300.000 Kč 
včetně DPH od Elektro Hruška.

Obůrka: do plánovaného veřejného osvětle-
ní zahrnout i Havránek a využít dotaci
Zázemí pro sportovní činnost SDH – Pavel 
Svoboda podal informaci o předání informací 
o postoupení dotace na okolní obce. Záměr 
bude řešen společně s realizací elektroinsta-
lace v Havránku.
Mrňová: námitka ohledně nákladů na provoz 
všech budov, kdo bude správcem budov?
Obůrka: proč se o provoz kulturního domu 
a areálu Havránek nestarají členové hasičů 
a fotbalistů?
Starosta: hasiči i fotbalisté se podílejí na kul-
turních akcích obce, poskytují vyžití dětem, 
podílejí se na organizaci poutí a plesů. Není 
vhodné je stanovovat správci budov.

Optimalizace veřejného osvětlení 
Petr Adam obdržel emailem požadovaná 
vyúčtování el. energie mimo jiné i za VO, do 
příštího ZO připraví návrh řešení optimali-
zace VO.
Náklady za poslední vyúčtování na VO činily 
cca 117.000 Kč za 27,46 MWh.
Je aktivní dotační program v rámci Národ-
ního plánu obnovy, který umožňuje získání 
dotace ve výši 30 Kč za uspořenou kWh, tj. při 
cca 60 % úspoře spotřeby energie je dotace 
ve výši cca 480.000 Kč.
Petr Adam navrhne optimální řešení, ná-
sledně ve spolupráci se starostou zajistí 
zpracování nabídek, které budou řešit eko-
nomiku provozu, aby byl podklad pro další 
rozhodnutí.

Komunální odpady
Tak jak v letošním roce začala stoupat 
inflace, zdražovat potraviny a ostatní pro-
středky denní potřeby, tak i svozová firma 
komunálního odpadu v naší obci bude od 
nového roku zdražovat své služby. Abychom 
nemuseli ceny za svoz pro občany rapidně 
zvyšovat a tím nezatěžovat už tak napjaté 
rodinné rozpočty, chceme do každé rodiny 
dát známky, které budou nalepené na po-

pelnicích a svozová firma podle nich bude 
vyvážet komunální odpad. Kdo nebude 
mít nalepenou známku nebo bude mít více 
nádob, tak tyto nádoby nebudou svezeny.
A co nás k tomu vede? Podle státní legislativy 
se má co nejvíce odpadů vytřídit. V popelni-
cích by měl skončit jen ten odpad, který nelze 
už více roztřídit. Tyto odpady se budou vozit 
do spalovny a na skládkách se bude ukládat 
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už jen minimální množství odpadu (např. 
popel). Množství odpadu ukládaného na 
skládce se neustále snižuj. V letošním roce byl 
zvýhodněný limit pro ukládání komunálního 
odpadu na skládku 180 kg/osoba za rok. Když 
tohle množství překročíme, tak budeme platit 
několikanásobně víc za uložení na skládce. 
Podle propočtů stačí pro 3–4 člennou rodi-
nu, která třídí, popelnice o objemu 120 l. Aby 
nekončil odpad někde na černých skládkách, 
tak chceme, aby každá rodina měla nádobu na 
240 l odpadu (1ks  240 l, nebo 2ks 120 l), podle 
toho také obdrží známku. Do budoucna by 
bylo dobré vše sjednotit na jednu nádobu, 
protože se platí i za výsyp dle druhu nádoby. 

Komunální odpad se nebude vážit, takže 
nikdo nemusí mít obavy, kolik bude platit. 
Cena za svoz bude dál paušální jako doposud. 
Také chceme docílit toho, aby se vyvážel 
odpad pocházející pouze z domácností a ne 
z podnikatelské činnosti, což bylo tématem 
i v minulém obecním zpravodaji.
Na dalších místech Lipníčku najdete typy 
třídění odpadů po vánočních svátcích.
Za pár dnů nastanou nejkrásnější svátky 
v roce, svátky vánoční. Tak bych chtěl všem 
popřát, aby je prožili v klidu a pohodě a do no-
vého roku 2023 hodně štěstí, zdraví a úspěchů 
v rodině i v práci.
Pavel Nedvědický, místostarosta

Na webových stránkách obce v sekci Úřad/Majetek obce najdete informace o možnosti 
pronájmu kulturního domu a areálu Havránek. Kromě ceníku pronájmu zde naleznete 
kalendář pronájmů, kde budete mít k dispozici aktuální rezervace obou objektů. Kontakt 
pro rezervaci termínu pronájmu: Petr Sameš, 606 725 222, starosta@obeclipnik.cz
Pavel Nedvědický, 603 839 305

Obsazenost kulturního 
domu a areálu Havránek

Křižovatka a chodníky
V prvním pololetí roku 2023 nás čeká realizace 
několika významných investičních akcí. Asi 
nejviditelnější je již započatá rekonstrukce 
křižovatky a navazujících chodníků. Již v le-
tošním roce se Krajská správa a údržba silnic 
Vysočiny jako hlavní investor po dohodě s re-
alizátorem celé akce dohodli, že v roce 2022 
bude realizována jedna ze zásadních částí ce-
lého projektu, kterou je přeložka vodovodu, 
který zásobuje nejen Lipník, ale i další vesnice 
směrem na Vladislav, Třebenice a Slavičky. 
V roce příštím nás čekají úpravy povrchů, 
kdy budou realizovány nové asfalty nejen 
na křižovatce, ale i celá komunikace směrem 

Investiční akce první poloviny 
roku 2023

na Klučov až k odbočce k Mediposu a také 
povrch směrem na Boňov k odbočce do 
Nové ulice. U všech nově položených asfaltů 
budou vybudovány i nové chodníky. 
Na samotné křižovatce bude zbudován nový 
přechod pro chodce včetně nezbytného 
nového veřejného osvětlení. Nová bude 
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i autobusová zastávka a opravou projde 
i budova autobusové čekárny. 

Vytápění v kulturním domě
V průběhu jarních měsíců dojde ke kompletní 
rekonstrukci vytápění v kulturním domě. 
Na sále budou instalovány nové plynové 
infrazářiče, které zajistí rychlé a ekonomické 
natopení celého prostoru sálu. Pro ostatní 
prostory bude instalován nový plynový 

kondenzační kotel a kompletně vyměněny 
rozvody a topná tělesa. Celý systém bude 
rozdělen do několika okruhů, které bude 
možné odděleně ovládat. 
Realizaci nového vytápění si vyžádal stav 
toho stávajícího, kdy především rozvody 
vedoucí z parního plynového kotle směrem 
na sál jsou na samotné hraně životnosti. Stav 
rozvodů v dalších částech se ke své životnosti 
nezadržitelně blíží.

Letošní školní rok do naší mateřské školy na-
stoupilo 12 dívek a 6 kluků. Z toho jsou 3 děti 
z Ukrajiny, které si pomalu osvojují nový jazyk. 
V měsíci září jsme zahájili před plavecký 
výcvik v Třebíči, který navštěvovalo 11 dětí. 
Doba „covidová“ pominula a my se již mohli 
v říjnu setkat společně s rodiči na podzimním 
odpoledním tvoření. Všichni tvůrci si vyrobili 
nádherné podzimní dekorace z přírodnin 
a zabydleli do ní houbičkového skřítka. 
Od listopadu hostíme slečnu praktikantku, kte-
rá absolvuje měsíční praxi v rámci rekvalifikace 
chůvy. Děti měly možnost, nechat se vánočně 
vyfotografovat pro své rodinné příslušníky. 
V prosinci k nám přijel operní pěvec Mgr. Bře-
tislav Vojkůvka s hudebním představením 
ušitým na míru dětem „Veselé vánoce“. 
Mikuláš s andělem z řad zaměstnanců školy 
rozdal dětem sladkosti poté, co předvedly 
úžasně a odvážně své písničky a básničky, 
které si pro ně připravily.  Podruhé jsme se 
setkali s rodiči na vánoční besídce, společně 
jsme si rozkrojili jablíčko, nazdobili strome-
ček,….Ve dnech následujících nás poctil svou 

Mateřská škola

kouzelnou návštěvou Ježíšek. Prošli jsme si 
výchovně-vzdělávacími tématy, které nás 
seznámily zábavnou a zážitkovou formou 
s prostředím a pravidly společného soužití 
v MŠ, znaky podzimu, ovocem, zeleninou, 
barevnými draky, větrem, rodinou, domem, 
povoláním, Mikulášem a vánočními tradice-
mi. Nový rok zahájíme tradicí Tří králů. 
Do nového roku přejeme všem zdraví, poho-
du a úsměv na tváři, ať často září!
Bc. Veronika Pospíšilová 
vedoucí učitelka MŠ Lipník

Elektronický obecní rozhlas
Od února roku 2023 jsme se rozhodli zprovoznit novou službu pro občany. Tou bude Elektro-
nický obecní rozhlas, kdy budou mít občané možnost nechat si zasílat na své telefony a e-maily 
hlášení obecního rozhlasu. K zapojení se do této služby bude třeba, aby každý občan provedl 
svoji registraci. K registraci slouží formulář přiložený k Lipníčku a bude i dále k dispozici na 
obecním úřadě. Vyplněné formuláře odevzdávejte paní Aleně Svobodové na obecní úřad.
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Školní rok 2022/2023 byl slavnostně 
zahájen 1. září, kdy jsme přivítali čtyři 
prvňáčky. Základní školu tak letos na-
vštěvuje 14 žáků. Výchovně vzdělávací 
proces zajišťují čtyři pedagogické pra-
covnice. Do našeho kolektivu přibyla 
paní asistentka Gabriela Pavelková.
Začátek školního roku nebyl po dvou 
letech ovlivněn žádnými mimořád-
nými opatřeními, což jsme s velkou 
úlevou přivítali a mohli tak první část 
školního roku pevně naplánovat.
Hned začátkem září začali všichni žáci 
školy dojíždět na plavecký výcvik do 

areálu Laguna Třebíč. U žáků 1. a 2. ročníku jde o dobrovolný před plavecký výcvik, žáci  
3. a 4. ročníku mají výuku plavání povinnou. 
V říjnu se žáci školy zúčastnili výuky na dětském dopravním hřišti v Třebíči-Borovině. Po 
teoretické části si ověřovali svoje znalosti a dovednosti při praktické jízdě na kolech. Na 
konci října proběhl jednodenní školní projekt Halloween. Ve strašidelných maskách vytvářeli 
různé tematické výrobky a zahráli si drobné hry. Jejich nadšení a snaha byly ohodnoceny 
sladkými  odměnami.
Další akce na žáky čekaly v prosinci. Byl to čert, Mikuláš a anděl ve škole, vánoční tvoření dětí 
a rodičů s krátkým kulturním programem žáků, česká filmová pohádka Největší dar v kině 
Pasáž v Třebíči a školní hudební představení Veselé Vánoce. Předvánoční čas jsme zakončili 
třídní vánoční besídkou s ochutnává-
ním cukroví od maminek a rozdáváním 
drobných dárků.
V rámci mimoškolních aktivit mohou 
žáci docházet do kroužků keramiky, 
anglického jazyka a Klubíku.
Stejně jako v minulých letech po-
kračujeme ve sběru starého papíru, 
použitého oleje, baterií a drobného 
elektroodpadu. 
Na závěr tohoto příspěvku bych chtěla 
poděkovat bývalému panu starostovi 
Miroslavu Svobodovi a celému za-
stupitelstvu za vstřícnou spolupráci 
a pomoc naší škole a zároveň vyjá-
dřit přesvědčení, že spolupráce ve 
stejném duchu bude probíhat s novým vedením obce. A samozřejmě nesmí chybět přání 
spokojených vánočních svátků a pevného zdraví v roce 2023 všem občanům Lipníku.
Mgr. Dagmar Koubková 
ředitelka ZŠ Lipník

Základní škola
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Drazí přátelé,

poslední roky nám dávají zřetelně zakusit, že 
člověk není samostatný, izolovaný jedinec, 
který jde svou životní cestou nezávisle na 
druhých, ale že nás naopak velice silně ovliv-
ňují životy ostatních. Což je pochopitelné v ja-
kémsi malém rodinném měřítku i na základě 
konkrétních vztahů či osobních setkání s lid-
mi. To vše v nás zanechá nějakou stopu, pro-
tože jsou to skutečnosti pocházející z našich 
všedních dnů. Můžeme ale stejně tak vnímat 
i to, jak nás ovlivňuje jednání lidí, s nimiž se 
možná nikdy nesetkáme a kteří žijí například 
na druhé straně planety.  Ať už mám na mysli 
největší témata roku – doznívající pandemie 
či válka na Ukrajině – nebo jiné události den-
ních zpráv, pozitivní i negativní. Omezím-li se 
na měřítko našich farností, máme za sebou 
druhou polovinu roku, představím tedy 
důležité události uplynulého času ze života 
farnosti, které nás všechny také ovlivňují… 
a já doufám, že pozitivně.

Letní prázdniny bývají ve znamení radosti, 
dovolených, letních táborů a jiných prázdni-
nových akcí. Tradiční tábory rodin a menších 
dětí opět zamířily na vranovskou přehradu 
do TZ Junior ve Štítarech. Děti prožívaly 
týden spolu s Rychlými šípy v honbě za jež-
kem v kleci. Tábor pro starší děti v Orlických 
horách se po několika letech neuskutečnil, 
volný termín však bylo možné využít k účasti 
na Celostátním setkání mládeže v Hradci Krá-
lové, kam se také skupina mladých z našich 
farností vypravila. 
Největší a dlouho očekávanou událost letoš-
ního roku prožila farnost Lipník v polovině 
srpna – oslavy výročí lipnického rodáka 
Mons. Josefa Hloucha, 9. českobudějovické-
ho biskupa. Již bylo vícekrát připomínáno, že 
jsme si v letošním roce připomínali 120 let od 
jeho narození, 75 let od biskupského svěcení 
a 50 let od jeho nekrvavé mučednické smrti. 
A právě druhá srpnová neděle byla nejblíž 

Ze života farnosti

Tábor Štítary 2022
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výročí biskupské konsekrace J. Hloucha. 
Pozvání k oslavám přijal jeho nástupce na 
českobudějovickém stolci Mons. Vlastimil 
Kročil. Velice si vážíme ochoty biskupa Kro-
čila, že předčasně opustil několikatisícový 
zástup mladých křesťanů shromážděných 
na setkání v královéhradecké diecézi, aby 
s námi uctil památku rodáka naší farnosti 
a svého předchůdce v úřadu biskupa. Bis-
kup Kročil předsedal slavnostní mši svaté, 
na které byla přítomna mimo jiné i paní 
senátorka Hana Žáková a vzdálení příbuzní 
biskupa Hloucha. Otec biskup ve své promlu-
vě přiblížil základní data spojená se životem 
Josefa Hloucha. Svědčil také o osobní zku-
šenosti s odkazem biskupa Hloucha, který 
je v českobudějovické diecézi stále živý a se 
kterým je tedy biskup Vlastimil v neustálém 
kontaktu, což v něm probouzí stále hlubší 
úctu ke svému předchůdci. Neopomněl také 
připomenout proces blahořečení, který byl 
zahájen a jemuž ke zdárnému dokončení 
zbývá vlastně už jediné, avšak zásadní – 
prokazatelný zázrak, který Bůh vykoná na 
přímluvu biskupa Hloucha. Nezapomínejme 
na skutečnost, že mít rodáka světcem by 
byla pro farnost Lipník čest celosvětového 
charakteru.
Odpolední program zahájila adorace spojená 
s požehnáním, na něž navázala přednáška 
P. Jindřicha Zdeňka Charouze, faráře ve 
farnosti Vladislav a bývalého správce naší 
farnosti, který přiblížil postavu biskupa 
Hloucha nejen pohledem historika, jenž se 

řídí striktními fakty, nýbrž také pohledem 
člověka, který vnímá i neobyčejný duchovní 
přesah jinak obyčejných skutečností života 
člověka, kněze, později biskupa a oběť 
komunistického režimu – Josefa Hloucha. 
Jelikož byl Mons. Hlouch velkým mariánským 

Biskup Josef Hlouch

Oslava výročí lipnického rodáka
Mons. Josefa Hloucha

Oslava výročí lipnického rodáka 
Mons. Josefa Hloucha

Českobudějovický biskup Mons. Vlastimil Kročil
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ctitelem a slavnostní den předcházel jedné 
z největších mariánských slavností v roce – 
Nanebevzetí – navázala na krátkou pře-
stávku Svatomichalská gregoriánská schola 
z Brna, jež vynesla z velkého bohatství gre-
goriánského chorálu poklady mariánských 
písní, v nichž se zrcadlí celý život a jedinečné 
poslání Matky Boží v dějinách spásy. Děkuji 
všem, kteří se zapojili do příprav a průběhu 
této krásné slavnosti.
Téměř na samém konci letních prázdnin se 
pak uskutečnila cyklopouť do Hlubokých 
Mašůvek. Účastníci, kteří se do Mašůvek 
vypravili objednaným autobusem, směli na 
zpáteční cestě nahlédnout do téměř opra-
veného kostela sv. Markéty v Jaroměřicích 
nad Rokytnou. Průvodkyní byla jedna ze 
studentek restaurátorského řemesla, kte-
rá zájemce provedla nejen ochozem, kde 
mohli zblízka obdivovat obnovené zlacené 
římsy, ale umožnila přístup i do vnitřního, 
těžce přístupného pláště kupole kostela 
s možností rozhlédnutí se po okolí Jaroměřic 
z její lucerny. 
Druhá sobota v říjnu patřila tradičně podzim-
ní drakiádě. Dětí na poli za farou běhalo přes 
padesát, draků létalo o něco méně. V letoš-
ním roce vítr pořádně procvičil schopnosti 
„dračích jezdců“, proto všem náleží uznání, 
neboť udržet draka ve vzduchu bylo velmi 
náročné.
Malá ochutnávka z oprav v sousedních 
farnostech. Za farnost Valeč se podařilo zre-
staurovat kříž u kaple Panny Marie Bolestné 
v Plešicích – obnovený kříž byl požehnán při 
pouti 11. září, dále proběhlo odvlhčení kaple 
Narození Panny Marie v Chroustově, byl 
zrestaurován kříž u farního kostela ve Valči 
a v neposlední řadě se podařilo zachránit 
hroutící se klenbu i podlahu garáže na faře. 
Díky všem pracovníkům, dobrovolníkům 
i ochotným rukám, které se zapojily do 
díla. Ve farnosti Dalešice probíhala zásadní 
oprava střechy věže farního kostela sv. Petra 
a Pavla, která se započala v druhé polovině 
srpna a skončila na začátku listopadu. Ma-
kovice na vrcholu věže ukrývala časovou 

schránku uzavřenou v roce 1935, ve které 
bylo nalezeno několik archiválií – zprávy 
duchovních pastýřů farnosti z let 1876, 1930 
a 1935, dobové fotografie Dalešic, propa-
gační materiály 1. československého katolic-
kého sjezdu z roku 1935, několik „svatých“ 
obrázků a kovových mincí. Originály byly 
předány státnímu archivu. Městys Dalešice 
nechal vyrobit novou časovou schránku, do 
níž byly vloženy dokumenty ze současnosti 
spolu s požehnáním otce biskupa Pavla všem 
obyvatelům obce i farnosti.
Mnozí jistě pamatujete dobu, kdy duchovní 
správce jezdil z Valče do farnosti Koněšín. Ta 
doba opět nastala, od 1. října se k farnostem 
Valeč, Dalešice a Lipník přidala farnost Koně-
šín, neboť o. Jindřich z Vladislavy se vrátil do 
svého mateřského kláštera v Želivi. Je tedy 
nejen možné znovu navázat (možná) přeru-
šené vztahy, ale zároveň novým způsobem 
hledat společné cesty víry. Rozšíření farnosti 
se bohužel neblahým způsobem dotkne pře-
devším (ale ne jenom) pořadu bohoslužeb 
jednak jeho přeskupením, jednak ve dnech 
nejslavnostnějších (např. blížící se Vánoce) 
redukováním bohoslužeb. To znamená, že 
nebude možné se vždy spolehnout na to, že 
bohoslužba bude v každé z farností. Z tohoto 
důvodu jsou také slouženy nedělní bohosluž-
by už v sobotu v podvečer a takto to bude 
pokračovat i v následujícím roce.
Pořad bohoslužeb o vánočních svátcích ve 
farním kostele v Lipníku:

24. 12. 2022  22:00
25. 12. 2022 mše svatá nebude
26. 12. 2022  11:00
31. 12. 2022  16:30
   1.   1. 2023 mše svatá nebude

Chtěl bych na tomto místě poděkovat všem 
dobrým duším, díky nimž farnost skutečně 
žije, všem, kdo jsou ochotni pomoci s orga-
nizací dalších aktivit, o nichž nebyla výše řeč, 
a také všem, kteří pravidelně obětují své síly 
a čas ve službách všeho druhu, nejen kolem 
kostela, takže se farní rodina může stát sku-
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tečným domovem každému, kdo i třeba jen 
výjimečně zavítá do kostela či na pořádané 
akce. Do dalších dní a vlastně celého příštího 
roku vyprošuji Boží požehnání a modlím se 
za každého z vás
P. Mgr. Štěpán Trčka 
duchovní správce farnosti
Mgr. Pavel Nováček

Z nejdůležitějších termínů v roce 2023:
5. 2.  Adorační den farnosti
9. 4.  Slavnost Zmrtvýchvstání Páně 
 (Velikonoce)
25. 6.  Pouť v Lipníku
9. – 15. 7.  Tábor pro rodiny s dětmi Štítary
23. – 29. 7.  Tábor pro menší děti Štítary
1. – 6. 8.  Světové dny mládeže Lisabon
Srpen 2023  Cyklopouť
Říjen 2023  Drakiáda ve Valči

Vážení spoluobčané, 

stejně jako v posledním čísle bychom Vás rádi 
informovali o aktivitách našeho sboru a o při-
pravovaných akcích, na kterých bychom se 
mohli všichni setkat.
Většinu proběhlých akcí, které jsme pořádali 
jsme uváděli už v minulém čísle letošního 
Lipníčku. Za doplnění jistě stojí naše tradič-
ní soutěž o putovní pohár, která proběhla 
začátkem září. Účast na závodech byla 
obdobná posledním ročníkům. K připravo-
vaným akcím, kam bychom Vás chtěli pozvat 
určitě patří okrskový hasičský ples, který se 
bude konat 18. března v kulturním domě 
v Klučově. Stále je v okrsku snaha navázat 
na historickou tradici pořádání okrskových 
hasičských plesů. Poslední ples se konal 
v březnu roku 2019 v Lipníku (těsně před 
začátkem pandemie covid 19). Myšlenka 
je taková, že by se pořádal ples vždy každý 
lichý rok, nicméně v roce 2021 to nebylo 
možné právě z důvodu pandemie. Dále 
předpokládáme, že v první polovině roku 
2023 budeme ještě zajišťovat pálení čaro-
dějnic, soutěž v požárním útoku mladých 
hasičů (zařazenou do okresní třebíčské ligy) 
a lipenskou pouť.
Stěžejní aktivita našeho sboru souvisí 
s mládeží. Abychom navázali na informace 
uvedené o mládeži v předchozím Lipníčku, 
nutno doplnit skutečnosti týkající se našeho 

Sbor dobrovolných hasičů
působení na krajském kole Hry Plamen, které 
se uskutečnilo 18. 6. 2022 v Třešti. V tomto 
dni probíhaly všechny disciplíny, tedy požár-
ní útok, požární útok CTIF, štafeta požárních 
dvojic, štafeta 4x60 m, štafeta 400 m CTIF 
a závod požárnické všestrannosti. 

Počasí nám přálo a i přes velký respekt k sou-
těži jsme si celý náročný den náležitě užili. 
V neskutečné konkurenci jsme se umístili na 
sedmém místě z celkového počtu deseti druž-
stev. Nutno říci, že vítězem krajského kola se 
staly spřátelené Markvartice, které nám spolu 
s Kojeticemi hodně pomohly v přípravě.
Letní soustředění probíhalo letos poprvé 
mimo areál Havránku, a to v kempu Boro-
vinka v Koněšíně. Tréninkové podmínky byly 
lehce nestandardní, ale díky náladě a snaze 
dětí nás až tak nezaskočily. 
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Celý pobyt jsme si náležitě užili a pro děti 
jsme připravili celodenní pěší túru, stezku 
odvahy nebo atletický trénink. 
Podzimní kolo Okresní ligy mladých hasičů 
bylo našlapané soutěžemi k prasknutí. Za-
hájily je 3. 9. Budíkovice, následovaly 4. 9. 
Kožichovice, 10. 9. Markvartice, 11. 9. Rokyt-
nice nad Rokytnou, 17. 9. Kněžice a tradičně 
poslední závody probíhaly 18. 9. ve Výčapech, 
kde jsme v infarktovém rozpoložení čekali na 
konečné výsledky. I letos se nám aktivní a ná-
ročná práce vyplatila – starší děti (starší A), 
pro které jsme si s ohledem na skutečnost, že 

pět dětí odchází do dorostu/dospělých, přáli 
medailovou pozici, skočily na skvělém 5. mís-
tě. Starší B, jakožto tým víceméně začínající, 
se umístilo na pěkném 20. místě. Mladší děti 
byly ještě úspěšnější. Tým mladší A obhájil 
bednu, skončil na 3. místě. Tým mladších B 
pak skončil na místě devátém.

Na konci října jsme se účastnili podzimního 
kola Hry Plamen v Kojatíně, který představo-
val závod požárnické všestrannosti a požární 
útok CTIF. Do závodu požárnické všestrannos-
ti jsme postavili dvě hlídky. První se umístila 
na pátém místě a druhá na místě čtrnáctém 
z celkového počtu 23 posádek. V disciplíně 
požární útok CTIF jsme skončili na 8. místě 
z celkového počtu 17 družstev. Na podzim 
proběhla ještě jedna významná událost a to 
rozlučka s dětmi, které už vlastně dětmi být 
přestaly. Alespoň z pohledu požárního spor-
tu. Jedná se o Lukyna Kopečného, Ondru 
Vávru, Amči Kleppovou, Kubíčka Skoumala 
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a Kamču Slatinskou. Pro mládež jsme připra-
vili pečené selátko a rozlučkovou píseň. 
  Pevně věříme, že se jim bude dále dařit a že 
stále fungovat v rámci našeho lipnického 
hasičského osazenstva.
  Ráda bych ještě zmínila věc, která je pro 

mne obrovskou radostí. Ondra Vávra, který si 
i pro své budoucí povolání zvolil studijní obor 
hasičského zaměření, se jako náš svěřenec 
účastnil letošního Rescue Campu, což je 
intenzivní výuková a výcviková akce pro do-
rostence z řad dobrovolných hasičů. Výukový 
camp probíhal plné dva říjnové víkendy 
v Lukách nad Jihlavou. Za reprezentaci naší 
obce a hasičského sboru mu patří velký dík. 
 V následujícím roce nás čeká spousta práce 
týkající se především udržení aktivního ko-
lektivu dětí a obhajoba předních umístění. 
Držte nám palce.
Závěrem bychom rádi poděkovali všem 
členům a členkám našeho sboru a přízniv-
cům hasičského hnutí za jejich svědomi-

tou práci. Zvláštní poděkování 
chceme věnovat rodičům dětí, 
kteří spolupracují s trenérským 
týmem mladých hasičů a dětem 
samotným.
Před koncem roku bychom chtěli 
popřát všem obyvatelům naší 
obce krásné prožití vánočních 
svátků, vydařenou oslavu no-
vého roku a především hodně 
štěstí a zdraví do roku 2023.

Starosta sboru: 
Ing. Pavel Svoboda
Zástupkyně starosty: 
Bc. Tereza Samešová
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Hajduk Lipník – krajský klub?

Máme za sebou první polovinu sezóny 
2022/2023 a za celý klub jí musíme hodnotit 
převážně pozitivně. Z Hajduku se pomalu 
stává klub, který díky své práci s mládeží 
překročil hranice okresu a je vidět i na úrovni 
kraje. Jako každý rok máme opět obsazené 
všechny věkové kategorie. Z toho kategorii 
mladších a starších žáků a kategorii dorostu 
máme v krajských soutěžích. 

Kategorie školička 
Začneme od těch nejmenších, protože u nich 
to všechno začíná. Je to kategorie školička 
(U5-U7), kterou u nás vede Petr Sameš. 
Školička začala trénovat v září, kdy proběhl 
i nábor pro ročníky 2014 a mladší. Nábor 
přilákal nové zájemce a aktuální počet je  
11 dětí. Školička má tréninky jednou týdně 
a od listopadu trénuje každou středu od 16:30 
v tělocvičně v Myslibořicích.
Tým absolvoval sérii turnajů pořádaných 
OFS Třebíč. V průběhu zimní sezóny jsou 
naplánované další turnaje nebo přátelské 
zápasy, které kluby pořádají mezi sebou. 
Cílem školičky je cvičit pohybové dovednosti 
zábavnou herní formou, zaujmout děti a vy-
tvořit jim vztah ke sportu. 

Kategorie přípravek 
Pro tuto sezónu došlo ke sdružení naších pří-
pravkových kategorií s klubem z Jaroměřic. 

Pro lepší adaptaci dětí jsme se rozhodli ab-
solvovat letní soustředění pro obě kategorie, 
které se konalo koncem srpna v Koněšíně. 
Obě kategorie hrají okresní přebor. 

Mladší přípravka
Kategorii mladší přípravky (U9) vede Matěj 
Vala společně s Tomášem Divišem a Kryšto-
fem Nedvědickým. 
Tréninky v podzimní části probíhaly dvakrát 
týdně (pondělí a středa) a účastnilo se jich 
přibližně 10–12 hráčů. Od listopadu jsou tré-
ninky taktéž dvakrát týdně, středy a pátky 
v jaroměřické tělocvičně.
Mladší přípravka se zúčastnila halového 
turnaje, který se konal 5. 11. 2022 v Třebíči. 
Obsadili čtvrté místo a za zmínku stojí vý-
kon Adama Kutálka, který si za své výborné 
výkony odnesl cenu nejlepšího hráče celého 
turnaje. 

Starší přípravka 
Kategorii starší přípravky vede Lukáš Jelínek 
společně s Matějem Bělovským. 
Tréninky od půlky srpna do konce října pro-
bíhaly dvakrát týdně (pondělí a středa) a od 
listopadu se kluci přesunuli do tělocvičny. Za 
zmínku stojí turnaj, který byl 17. 11. v Hostimi 
a na něm naše starší přípravka uhrála skvělé 
druhé místo. 
Při hodnocení obou kategorií přípravek 
dle výsledků a hry musíme kluky a holky 
pochválit. Nebáli se hrát a výborně řešili 
situace jeden na jednoho. Občas se vyskytly 
i kombinační prvky. Děti přenášely do zápasů 
věci, které se na trénincích učily.

Kategorie žáků
V kategorii žáků nastala velká změna oproti 
minulým sezónám. Po dlouhém a náročném 
jednání jsme se rozhodli ve spojení s SK Valeč 
pro přihlášení do krajské soutěže – CON-
STRUCT I. tř. žáků.  



obecní zpravodaj č. 60

 STRANA 22

LipníčekLipníček

Byly obavy, abychom ve vyšší soutěži nepa-
běrkovali a nehráli nedůstojnou roli. Po první 
polovině si myslím, že můžeme konstatovat, 
že tato soutěž pro nás bude jedině přínosem. 
Systém soutěže je takový, že mladší a starší 
žáci mají své zápasy ve stejný den a na ven-
kovní zápasy jezdí společně. Většinou je to 
tak, že první zápas hrají starší žáci a po nich 
jdou hrát mladší. 
Hlavní důvody, proč jsme se pro tuto soutěž 
rozhodli, jsou kvalitnější zápasy s kvalitnější-
mi soupeři, a hlavně kategorie starších žáků 
hraje velký „jedenáctkový“ fotbal, který 
jim v budoucnu pomůže při přechodu do 
dorostenecké kategorie. 

Mladší žáci
Kategorii mladších žáků (U13) trénuje Lukáš 
Jelínek společně s Kryštofem Nedvědickým.
V podzimní části sezóny odehráli mladší žáci 
dvě soutěže. Již v létě bylo jasné, že tento 
rok bude mladších žáků opravdu velký počet, 
a proto jsme se rozhodli přihlásit dvě soutěže 
(krajskou soutěž a okresní přebor), abychom 
zajistili herní vytížení pro všechny hráče. 
Příprava na novou sezónu začala již 28. 7. 
2022 a pro lepší poznání nově tvořeného 
týmu z hráčů Lipníku a Valče absolvovali 
mladší žáci, stejně jako naše přípravky, kon-
cem srpna soustředění v Koněšíně, které se 
i přes horší počasí povedlo. 
Tréninky v podzimní části probíhaly dvakrát 
týdně (úterý a čtvrtek) a účastnilo se jich 
přibližně 17–19 hráčů, z toho 3 hráči ze starší 
přípravky. 
Okresní přebor – po podzimní části se hráči 
umístili na 3. místě. 
Krajská soutěž – při hodnocení výsledků 
a naší hry v krajské soutěži musím kluky 
pochválit. Většinou hráli hezký kombinační 
fotbal a přenášeli do zápasů věci, které se na 
trénincích učili. Po podzimní části jsou mladší 
žáci aktuálně na 5. místě. 
Za zmínku určitě stojí venkovní turnaj, který 
se konal 20. 11. 2022 v Nehvizdech u Prahy, 
kde je náš partnerský klub. Kluci se zde mohli 
porovnat s dalšími kvalitními týmy Pražského 

krajského přeboru. I přes tři výhry z pěti zá-
pasů to stačilo „jen“ na sedmé místo. 
Od listopadu jsou tréninky dvakrát týdně. 
Pondělí je dobrovolný trénink v posilovně 
Bílý králík v Třebíči na zpevnění středu těla 
(na tento trénink chodí okolo 13 dětí) a čtvr-
tek v Jaroměřicích v tělocvičně. Od půlky 
ledna budou tři tréninky týdně – v úterý 
přibude ještě umělá tráva v Jaroměřicích. 
V únoru tým čeká zimní třídenní soustředění 
v Lukách na Jihlavou. Dále jsou v plánu halo-
vé i venkovní turnaje. 

Starší žáci
Kategorii mladších žáků (U15) trénuje Tomáš 
Brabenec společně se Zdeňkem Mackem. 
I starší žáci měli úplně nové mužstvo a hráči 
se neznali. Bylo to o to složitější, že si museli 
zvykat nejen na sebe, ale i na přechod na 
velké hřiště. 
Po podzimní části sezóny obsadili starší žáci 
10. místo, ale s výjimkou týmu Rokytnice/
Želetava v žádném zápase nezaostávali, ba 
naopak. V mnoha zápasech jim chybělo štěstí 
a mohlo to vypadat výsledkově zcela jinak. 
Tréninky v podzimní části probíhaly každé 
pondělí a pátek.
Od listopadu jsou tréninky dvakrát týdně. 
Pondělí je společný dobrovolný trénink 
v posilovně Bílý králík (na tento trénink chodí 
okolo 10 hráčů) a úterý v Jaroměřicích v tě-
locvičně. Od půlky ledna budou tři tréninky 
týdně – ve čtvrtek přibude ještě umělá tráva 
v Jaroměřicích a v únoru tým čeká zimní 
soustředění v Tasovicích. 

Kategorie dorost
Dorost od podzimní části sezóny zastupují 
dva týmy - „A“ tým v krajském přeboru a „B“ 
tým v přeboru okresním. „B“ tým je náhra-
dou loňského mladšího dorostu 7+1, což je 
změna vítaná, neboť kluci hrají na klasickém 
velkém hřišti. Výsledky se sice záložní tým 
moc pyšnit nemůže (po devíti zápasech se 
s jednou výhrou a jednou remízou krčí na 
posledním místě tabulky), nicméně účel 
nabírání zkušeností a herní praxe pro hráče, 
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kteří nejsou v „A“ dorostu tolik vytíženi, plní 
spolehlivě. 
Naopak výsledky dorostu „A“ zatím dělají 
radost. Po loňské nepříliš povedené sezóně 
a předposledním místě tabulky letos přezi-
muje na třetím místě. Přihlédneme-li k tomu, 
že drtivá většina zápasů se hrála v neděli 
a většina hráčů hrála svůj druhý víkendový 
zápas, je třetí místo opravdu slušný počin. 
Než odejde poměrně silný ročník 2004, čeká 
dorost Zimní liga, kde bude obhajovat pr-
venství ve skupinové části z minulého roku. 
V jarní části sezóny se budeme snažit promlu-
vit do bojů o čelo tabulky a zapracovávat do 
týmu nadějné mladší hráče, kteří zanedlouho 
převezmou roli lídrů týmu.

Kategorie Muži
V létě přišla znovu změna na trenérském po-
stu. Po sezóně ukončil svoje půlroční půso-
bení u týmu Jaroslav Brabenec st., za což mu 
jako klub velmi děkujeme a přejeme mnoho 
štěstí v osobním životě! Novým trenérem se 
stal bývalý hráč Hajduku Radim Fišer, který 
naposledy trénoval mládež ve FŠ Třebíč. 
Jedním z cílů do nové sezóny bylo rozvíjet 
mladé hráče, kterých je v Hajduku opravdu 
hodně (do zápasů běžně nastupovalo až  
8 hráčů mladších 21 let), a dále změnit tré-
ninkový proces a herní projev týmů. Chvíli 
to trvalo a výsledky byly ze začátku jako 
na houpačce, ale ke konci podzimní časti 
byl vidět na hře mužů velký progres. Po 
skončení podzimní části jsou muži na pátém 
místě tabulky, kdy ztrácí 6 bodů na první 
postupové místo. 
Tréninky probíhaly v podzimní části dvakrát 
týdně, úterní docházka byla 8–12 hráčů a pá-
teční 12–15 hráčů.
Přes zimu jsou v plánu tréninky dvakrát 
týdně – pondělí a pátek na umělé trávě 
v Jaroměřicích. 

Kouba cup
V srpnu proběhl na našem hřišti republikový 
turnaj Kouba cup. Předchozí dva ročníky 
u nás hrály skupiny žáků U15 dva dny, letos 

to byl jen jeden den a hrály ho žákyně – ka-
tegorii o umístění 7.–9. místo

David Matoušek – na prahu reprezentace
Odchovanec klubu David Matoušek je nyní 
hráčem FC Vysočina, kde hraje za kategorii 
U17 nejvyšší soutěž a patří mezi náhradníky 
České fotbalové reprezentace U17! 
David začínal s fotbalem v Hajduku v pěti le-

David Matoušek – současnost v dresu 
FC VYSOČINA JIHLAVA (zdroj FC VYSOČINA)

David Matoušek – rok 2016
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tech, ve 13 poté odešel do SK Fotbalová škola 
Třebíč a z té pak v 15 letech jeho fotbalové 
kroky vedly do Jihlavy! 

Davidovi přejeme v životě i fotbalové ka-
riéře hodně štěstí a zdraví! Dále doufáme, 
že na jeho kroky v budoucnu naváže zase 
některý z dalších odchovanců Hajduku! 

Trenér Hajduku v KP mužů 
Před minulou sezónou po skvělé práci 
a velkém úspěchu u týmu dorostu odešel 
do 1.SC Znojmo Tomáš Brabenec trénovat 
divizní dorost, po podzimní části dostal 
nabídku trénovat mužský tým 1. FC Rapotice 
s cílem postoupit do krajského přeboru. To 
se Tomášovi povedlo a od sezóny 22/23 hrají 
Rapotice krajský přebor! 

Urby cup!
Na naší pouť proběhl turnaj Urby cup, který 
pořádáme jako památku na našeho zesnu-
lého kamaráda Ondry Urbana. Týmů bylo 
8 a byly složené pouze z hráčů, kteří mají 
vazby na Hajduk. Hlavním cílem byla hra pro 

radost a zavzpomínat si na našeho skvělého 
kamaráda, který byl pro každou srandu! 
První ročník ovládl tým poskládaný z tre-
nérů a cenu Ondřeje Urbana si odnesl Jiří 
Kantor, trenér našich mladých brankářů.

Závěr
Závěrem bych chtěl říci, že když jsme v červ-
nu 2015 startovali v Lipníku mládež, nevěřil 
jsem, že se zde vytvoří takové prostředí pro 
naše hráče jaké momentálně. Mám na mysli 
trenéry, kteří se neustále vzdělávají (licence 
nebo různé semináře), a také zázemí, které 
je v Lipníku opravdu na vysoké úrovni. Za 
mne určitě na úrovni krajského přeboru. Zá-
roveň bych rád poděkoval vedení Hajduku 
za nadstandardní tréninkové plochy přes 
zimní období, další velké poděkování patří 
našim partnerům, sponzorům a dále obci 
Lipník za údržbu fotbalového hřiště. Závě-
rem bych chtěl popřát všem obyvatelům 
naší obce krásné prožití vánočních svátků 
a hodně štěstí a zdraví do roku 2023.
Lukáš Jelínek 
trenér mládeže v HAJDUKU

Kontrolní výbor 

Náplň práce kontrolního výboru vyplývá 
z požadavků zákona o obcích č. 128/2000Sb.:
a) kontroluje plnění usnesení zastupitelstva  
 obce a rady obce, je-li zřízena
b) kontroluje dodržování právních předpisů 
  ostatními výbory
c) plní další kontrolní úkoly, jimiž jej pověřilo 
  zastupitelstvo obce
Jedním z důležitých úkolu kontrolního vý-
boru je příprava a správa obecně závazných 
vyhlášek naší obce. Pro přehled jsou platné 
předpisy vydané zastupitelstvem vypsány 
v následující tabulce.

Vážení spoluobčané, 

s ukončením funkčního období zastupi-
telstva obce došlo i k ukončení funkčního 
období kontrolního výboru. Po změně 
zastupitelstva došlo částečně i k personální 
obměně kontrolního výboru. Původním 
členům patří poděkování za jejich práci ve 
výboru. Složení současného kontrolního 
výboru je následující:
Předseda kontrolního výboru: Pavel Svobo-
da, zástupce předsedy kontrolního výboru: 
Jiří Pacas, členové kontrolního výboru: Lu-
děk Kocmánek, Miroslav Svoboda, Martin 
Lavický.
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Číslo Název

1/2013 Tržní řád

4/2009 o zrušení obecně závazné vyhlášky č.5/2004

3/2009 o zrušení obecně závazné vyhlášky č.2/2002

1/2009 Řád veřejného pohřebiště v obci Lipník

1/2017 o nočním klidu

2/2017

o stanovení podmínek pro pořádání, průběh a ukončení veřejnosti přístup-
ných sportovních a kulturních podniků, včetně tanečních zábav, diskoték 
a jiných kulturních podniků v rozsahu nezbytném k zajištění veřejného 
pořádku

3/2017 kterou se stanoví školské obvody základních škol zřízených obcí Lipník

1/2018 Požární řád obce

2/2018 O pravidlech pohybu psů na veřejných prostranstvích

1/2020 o místním poplatku z pobytu

3/2020 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství

4/2020 o místním poplatku ze psů

5/2020
o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem 
na území obce Lipník

6/2020 o zrušení obecně závazných vyhlášek

1/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství

Na závěr bych rád dodal, že jednotliví členové kontrolního výboru jsou připraveni přijímat 
a případně řešit požadavky Vás, našich spoluobčanů. Jsou tím myšleny všechny náměty 
a připomínky týkající se pořádku v obci a dodržování obecně závazných vyhlášek obce.
Ing. Pavel Svoboda                                                                                   
předseda kontrolního výboru
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Oživení knihovny
Vážení spoluobčané,

služba místní knihovny má v naší obci dlou-
holetou tradici. Mohlo by se zdát, že v dnešní 
době plné moderních trendů a digitálních 
technologií již není pro knihovnu ve spo-
lečnosti-obci místo. Věříme však, že právě 
proto si mnozí z Vás stále rádi užívají, byť jen 
chvilku, klidu u knihy či časopisu.
Místní knihovna v Lipníku je umístěna v pří-
zemí budovy obecního úřadu a od ledna 2023 
bude mít výpůjční dobu každý čtvrtek od 18 
do 19 hodin.
Vedle základních výpůjčních služeb (půjčo-
vání knih a časopisů) knihovna poskytuje 

ve spolupráci s Městskou knihovnou Třebíč 
meziknihovní výpůjční služby. V nabídce jsou 
zde knihy jak pro dospělé, tak i ty nejmenší 
čtenáře. Jistě si zde vyberou knihu i žáci škol 
ke zpracování čtenářských deníků. Služby 
jsou poskytovány všem občanům bezplatně.
Do budoucna plánujeme i další aktivity a akce 
pro veřejnost. Informace budou v dosta-
tečném předstihu zveřejněny na webových 
stránkách obce Lipník, na facebookových 
stránkách knihovny a v obecní vývěsce.
Těšíme se na setkání v naší knihovně!
Mgr. Kristýna Floriánová

Pozvánka na košt pálenek
Hned v úvodu roku se opět vrátíme k tradič-
ní akci „Košt pálenek“, která bude doprová-
zena ochutnávkou pomazánek. Vše se usku-
teční v kulturním domě v Lipníku v sobotu 
21. ledna 2023 od 14:00 a budeme velice rádi 
za podporu této akce „zkušenými paliči“, 
kteří do soutěže přispějí 0,5 l životodárné 
tekutiny, a samozřejmě také šikovnými ku-

chařkami, které se podělí s ostatními o svůj 
vzorek pomazánky. Pálenky bude jako 
tradičně vybírat Pavel Nováček v termínu  
16. 1. – 20. 1. 2023 a pomazánky o hmotnosti 
cca 500 g se budou přebírat v kulturním 
domě 21. 1. 2023 v čase 12:30 – 13:30. Těšíme 
se na Vaši účast – ať už se vzorkem nebo na 
přátelském posezení.

Datum Akce
21. 01. 2023 Vítání občánků + košt pálenky
11. 02. 2023 Masopust
18. 02. 2023 Obecní ples
18. 03. 2023 Karneval

23–25. 6. 2023 Pouť
19. 08. 2023 Lipka

Plán kulturních akcí

plán do konce prázdnin 2023
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Ohlédnutí
Před koncem roku většina z nás bilancuje 
právě končící rok. V úvodu svého příspěvku 
bych chtěla velmi poděkovat panu Luboši 
Dennerovi a paní Lence Brabencové, kteří 
se mnou po celé uplynulé čtyři roky spolu-
pracovali nejen při organizování kulturních 
akcí, ale i při tvorbě Lipníčku.
Byli mi oba obrovskou oporou a vážím si 
toho, že mám takové přátele. Děkuji také 
za spolupráci bývalému starostovi panu 
Mirkovi Svobodovi, všem členům minulého 
zastupitelstva, členům kulturní komise, paní 
Aleně Svobodové, paní Libce Dennerové, 
panu Jirkovi Brabencovi, panu Pavlu No-
váčkovi. Také děkuji panu Michalu Jašovi za 
obětavou pomoc.
Podařilo se nám získat přes Místní Agendu 21 
v letošním roce dotace 100 000 Kč na kulturní 
akce, zásluhou paní Lenky Brabencové, která 
zpracovávala agendu a byla koordinátorkou. 
Z těchto peněz byl financován např. koncert 
Jožky Šmukaře s cimbálkou, program na 
Slavnost lípy, vydání Lipníčku a další. „ Ochut-
návka vín s cimbálkou Jožky Šmukaře“ v říjnu 
byla naší závěrečnou akcí. Jsem velmi ráda, 
že se nám podařilo tento koncert uskutečnit.

Názory a komentáře
Mám radost, pokud jsme vás za poslední 
čtyři roky některou akcí potěšili. Působení 
v zastupitelstvu pro mne bylo novou zku-
šeností, jsem za to ráda a někdy si říkám, že 
by si každý měl toto vyzkoušet. Mnohdy se 
radí, někdy kritizuje zvenčí, a to je dle mého 
názoru velmi jednoduché.
Ale něco rozhodnout, připravit a pomoct, 
to už je jiná. Díky za ty, kteří jsou v naší obci 
ochotni něco udělat pro druhé. Předala jsem 
pomyslnou štafetu v oblasti kultury mladým 
a ráda bych popřála Tereze Tomkové a všem 
co s ní budou spolupracovat, aby se jim 
dařilo při organizování pravidelných akcí 
v naší obci.
Stejně tak přeji novému starostovi panu 
Petru Samešovi a všem zastupitelům hodně 
zdaru v práci pro naši obec. Lidé spolu nemu-
sí vždy souhlasit, ale měli by se snažit najít 
společnou řeč a cestu. Na závěr bych chtěla 
všem občanům naší obce Lipník popřát 
Pohodové Vánoce a hlavně hodně zdraví 
v novém roce 2023.
„Co zanecháš za sebou není to, co je vyte-
sáno do kamenných monumentů, ale to co 
je vetkáno do životů druhých.“
Mgr. Lenka Čechová

Letošní volby do zastupitelstva obce
„Volte prosím s rozumem a srdcem, nenech-
te se nikým zastrašovat a ovlivňovat“, tento 
slogan jsem si dovolil vypůjčit z kandidátní 
listiny Nezávislých kandidátů pro Lipník. Lidé 
přišli volit a bylo jich dost, o to více byli zkla-
máni z výsledků a ze zvolených kandidátů. 
Už při volbách před 4 lety jsem propagoval 
kandidaturu každý sám za sebe. Je to nej-
poctivější varianta pro obce naší velikosti, 
kde se skoro všichni znají. Pořadí je dle toho, 
kolik každý obdrží hlasů, je tak spravedlivé. 

Tenkrát byla kauza úložiště radioaktivního 
odpadu, tak byly 2 seskupení, ale obě šly do 
voleb se stejnou šancí. Letos po oslovení 
spolku SOS na skalním zda půjdou do voleb, 
byla odpověď, že ne. Zdálo se, že nikdo 
další kandidovat nebude a nechce, tak se 
domluvilo 11 kandidátů, že půjdou do voleb 
každý sám za sebe. O to větší bylo překva-
pení, když se necelý týden před podáním 
kandidátek objevila další skupina a hlavní 
protagonisté začali přemlouvat občany, aby 
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šli kandidovat a udělat společnou kandidát-
ku. Je k nepochopení, že z těch 9 kandidátů 
za posledních 10 let, se pouze jeden aktivně 
účastnil a pomáhal při akcích obce. Hlavním 
důvodem bylo to, že už nebude kandidovat 
stávající starosta a řeklo se jméno nového 
kandidáta na starostu. Nezávislým kan-
didátům pro Lipník nešlo ani o obec, ale 
pouze o sebe a vyřizování osobních sporů. 
Tímto způsobem je to největší ubohost, 
já tomu říkám podvod na voliče obce. To, 
že šli kandidovat je v pořádku, ale měli jít 
jako ostatní, každý sám za sebe, a nedělat 
společnou kandidátku, která samostatné 
kandidáty znevýhodňuje sčítáním hlasů. To 
se také ukázalo po volbách. Příklad: 10 z 11 sa-
mostatných kandidátů obdrželo více jak 100 
hlasů, přesto v zastupitelstvu nejsou. Ti co 
měli cca polovinu hlasů oproti jednotlivcům, 
tak tam jsou. Já osobně jsem kandidoval po 
páté, ale vždy jsem kandidoval svobodně 
a nikdo mě k tomu nemusel přemlouvat. 
Mně osobně se dotkl jejich volební program, 
kde byly skoro samé lži, např. zadlužení obce 
a některé akce, které nelze ani uskutečnit. 
Obec je na tom finančně dobře. To, že se 
bral úvěr na vybudování inženýrských sítí 
v lokalitě silniční bylo potřeba. Tak velká akce 
se s rozpočtem, jaký má naše obec, bez jiné 
pomoci dělat nedá. Mimo to je úvěr úročen 
úrokem 1,09% a to je při dnešní inflaci skoro 
nic, proto raději než ho vracet, je lepší ho 
dočerpat až do konce a finance použít jinde.
Po letošních volbách jsem se stal služebně 
nejstarším zastupitelem, tak mi dovolte 
trochu zavzpomínat. Když jsem byl v roce 

2010 zvolen, tak na ustavující schůzi nám 
odstupující starosta vykládal, kolik máme do 
začátku na účtu peněz. Zapomněl nám však 
říct, že dal příkazy k úhradě a další den byl 
účet prázdný, a tak ještě zbyly dluhy v podo-
bě nezaplacených faktur za práce, které se 
dělaly asi před rokem. Takže nové zastupitel-
stvo muselo nejprve zaplatit staré závazky 
a poté mohlo začít pracovat na akcích, které 
si naplánovalo. Právě za končícího starosty 
nebylo v obci na nějaké vyskakování. Když 
přišla nějaká organizace za ním, že by bylo 
něco potřeba pořídit, tak měl jedinou odpo-
věď, že nejsou peníze. Když bylo potřeba do 
školy pořídit televizi, aby si děti mohly na 
DVD přehrávači zapnout pohádku, ani na tu 
nebylo. Dělala sbírka po místních firmách 
a živnostnících. Každý, kdo byl osloven, při-
spěl. Pouze dva ne, jeden odmítnul s tím, že 
mu obec dluží plno peněz a druhý, že on je 
chudák. Při letošních volbách právě oni byli 
hlavní organizátoři kandidátky a psali o tom, 
jak musí zadluženou obec oddlužit. Proč ne-
pomohli tenkrát, když to obec potřebovala? 
Mohl bych tady psát další příklady, ale to by 
mohl být celý Lipníček jen pro mě.
Vím, že se asi můj článek někoho dotkne, 
ale pravda někdy bolí. Na propagačním 
předvolebním letáku nezávislých kandidátů 
se autoři odkazovali na to, že v červnovém 
Lipníčku se píše, že každý kdo má zájem, tak 
ať jde kandidovat. To jsem tam psal já. Měl 
jsem ale na mysli, že půjdou všichni kandidáti 
do férového boje.
Pavel Nedvědický
minulý a současný místostarosta obce
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V roce 2022

Narození 

Zesnulí v roce 2022

Výročí v roce 2023

Společenská kronika

60 
Suchá Milena
Mrňa Miroslav
Šubrtová Jiřina

65
Bártová Jarmila

70
Beroun Jiří
Pejchal Stanislav

75
Hlaváčková Květoslava
Pléha Karel
Veselá Marie
Šumpela František

Králík Jaroslav
Vrbka Jiří
Pléhová Alena
Pokorný František
Slatinská Anna

80
Dennerová Marie
Novotná Věra

85
Vejmelková Jaroslava
Macháčková Růžena
Mrňová Marie

95
Jan Vrbka

květen – Ladislav Němec
červenec – František Mikeš 

srpen – František Rodek
srpen – Jiří Valič

duben – Anežka Řezníčková
květen – Kristýna Nohová
červen – Mia Lilli Jonáš

červenec – Mateo Tržil
srpen – Stela Hejzlar
prosinec – Sára Ferková
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Obec Lipník Vás srdečně zve na 
D E N  O T E V Ř E N Ý C H  D V E Ř Í  

Místní knihovny v Lipníku 
ve čtvrtek 26. ledna 2023 od 17 do 19 hod. v knihovně 

(přízemí budovy obecního úřadu). 
 

Přijďte si prohlédnout prostory místní knihovny, dozvědět se, jaké služby 
Vám může nabídnout a třeba si rovnou vybrat knihu pro zimní večery   

 
 čtení knih starostou obce Petrem Samešem  

a ředitelkou školy Dagmar Koubkovou 
 

 výstava výtvarných prací dětí a žáků ZŠ a MŠ Lipník 
 

Drobné pohoštění zajištěno. 

Těšíme se na Vás! 
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Fotogalerie Hajduk Lipník

Jiří Kantor – trenér naších mladých brankářů

Tomáš Brabenec na semináři v Praze 
s Jindřichem Trpišovským

Lukáš Jelínek na semináři v Praze s trenérem 
české reprezance Jaroslavem Šilhavým

Trénink starších žáků
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Starší přípravka

Mladší žáci A

Mladší žáci B
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Soustředění Koněšín

Tým dorostu

Trénink mužů
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Fotogalerie SDH Lipník
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Fotoreportáž Lipka 2022
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Fotoreportáž Mikuláš 2022
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